
        Protokoł Nr  III/2013 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  19 kwietnia  2013 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego    

w Osielsku  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 12
00

 do 15
40

. 

Na 15 radnych obecnych było 13 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  I. Ratuszna, Fr. Ziółkowski. 

Spóźniła się radna M. Zielińska. 

Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy i radca prawny 

I. Bulińska-Wachulec. 

Sołtysi:    Stanisław Mikulski, Justyna Magiera, Danuta Szatkowska-Rzepka 

Radni powiatowi: A. Witowska-Araszkiewicz, L. Kuziak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

   1) w sprawie zmiany budżetu gmin y na rok bieżący, 

   2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok bieżący, 

   3) w sprawie wyrażenia zgody na udział gminy Osielsko w realizacji projektu pn. 

„Infostrada Kujaw i Pomorza”, 

 4)   w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Osielsko na 

lata 2013-2015, 

5) w sprawie ustalenia nazw ulic, 

6)  w sprawie zmiany uchwały Nr I/4/2013 Rady Gminy Osielsko z dnia 29 stycznia 2013 r. 

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m
2
   pasa drogowego dróg 

gminnych na terenie gminy Osielsko, 

 7) w sprawie przystąpienia do procedury likwidacji Straży Gminnej w Osielsku  

i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami, 

8) w sprawie sprzedaży lokali użytkowych w budynku położonym w Osielsku.   

9. Sprawy organizacyjne rady. 
10. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

I.Kraszkiewicz – w związku z tym, że w grudniu 2012 r. zobowiązaliśmy Wójta do 

prowadzenia działań zmierzających w sprawie likwidacji straży gminnej, a teraz mamy 

podjąć uchwałę o konsultacjach społecznych. Wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad projektu 

nr 7. Projekt  powinien dot. tylko konsultacji, bo decyzję o zamiarze likwidacji już 

podjęliśmy. 

L. Balbuza-Walkowska – uważam, że konsultacje społeczne nie powinny mieć miejsca na 

dzisiejszej  sesji.  W grudniu 2012 r. przegłosowaliśmy wniosek o wszczęcie procedury 

zmierzającej likwidację straży gminnej. Władze gminne nie przedstawiły żadnej alternatywy 

w sprawie straży gminnej. Jest wniosek kilkorga radnych o przeprowadzenie konsultacji. 

Brzmienie tytułu projektu nr 7 nie jest dla mnie jednoznaczne.  
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Po wyjaśnieniach Wójta i radcy prawnego, tytuł  projekt uchwały nr 7 otrzymał brzmienie „ w 

sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy Osielsko odnośnie likwidacji 

straży gminnej w Osielsku.” 

I.Kraszkiewicz - wobec powyższego wycofuję wniosek swój. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianą nazwy projektu 

uchwały. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie- za. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty następującą ilością głosów: 

za- 11 

przeciw- 0 

wstrzymał się – 1. 

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania uchwał 

  – stanowi załącznik do protokołu.  Sprawozdanie Rada przyjęła przez aklamację. 

W trakcie sprawozdania przybyłą radna M. Zielińska. Stan radnych 13. 

I. Kraszkiewicz –   m.in. brałem udział w spotkaniu z dyrektorem GDDKiA p. Jagodzińskim     

Omawiano współpracę w zakresie powiązania układu komunikacyjnego dróg gminnych z 

drogą krajową Nr 5, poprawę bezpieczeństwa na „5” oraz perspektywy budowy S 5, 

-  zapytał, czy zostały zlecone, czy będą zlecone badania natężenia pola 

elektromagnetycznego?. Rozmawiając z  kierownikiem higieny radiowej w Sanepidzie 

uzyskałem informację, że można wykonać tego rodzaju badania we wskazanych miejscach. 

Tymi miejscami mają być sołectwa Niemcz i Maksymilianowo. 

Wójt – zlecając badania we wszystkich sołectwach będziemy wskazywać potencjalnym 

inwestorom miejsca budowy wieży telefonii komórkowej.  W Niemczu i Maksymilianowie  

będą przeprowadzone badania.  Dodatkowo ustalamy z Sanepidem, co mamy przygotować, 

żeby później można było wykorzystać dokumentację w postępowaniu administracyjnym 

L. Balbuza-Walkowska- odnośnie badań natężenia pola elektromagnetycznego. Dotarły do 

mnie warunki lokalizacji wież  telefonii komórkowej w Niemczu. Dlaczego gmina nie 

wystąpiła o „kartę przedsięwzięcia”. Inwestor musiałby określić dokładnie jaka moc 

urządzeń. Uważam to za podstawę. Prócz kwestii zdrowotnej dochodzi wątek obniżenia 

wartości gruntów sąsiednich. 

M. Domańska – na poziomie urzędu mogą być wydane dwie decyzje. W omawianym 

przypadku została wydana lokalizacja na budowę wieży telefonii komórkowej. Lokalizację 

wydaje się w przypadku braku planu zagospodarowania przestrzennego.  We wniosku 

przedstawiana jest moc urządzeń. Gdy operatorzy deklarują montaż urządzeń o niższej mocy 

niż określa rozporządzenie wykonawcze do ustawy,  wówczas nie możemy żądać karty 

przedsięwzięcia i to jest istotą, co Wójt przedstawiał w swym sprawozdaniu. 

K. Cichański – odbyło się spotkanie z dyrektorem   Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad Oddział w Bydgoszczy i związku z tym , czy istnieje szansa na budowę chodnika 

wzdłuż Szosy Gdańskiej w stronę północną. 

L. Balbuza-Walkowska- na spotkaniu z dyrektorem GDDKiA była jego sugestia  żeby 

sporządzić nowego katalog dróg krajowych. Wywnioskowałam, że naszych skrzyżowań w 

tym katalogu nie ma. Czy został sporządzony wykaz?. 

Wójt – tak, dyrektor poprosił o przedstawienie zadań mało kosztownych i w związku z tym 

zostały wytypowane następujące zagadnienia: 

- budowa chodnika od ul. Kolonijnej do północnej granicy gminy, 

- przebudowa skrzyżowania ul. Centralnej- ul. Szosa Gdańska – ul. Kolonijna z możliwością 

wykonania drugiego przejścia dla pieszych, 

- uzgodnienie skrzyżowań ul. Topolowej a ul. Mickiewicza i ul. Kąty z ul. Szosą Gdańską. 

Wszystkie te sprawy były już sygnalizowane i są znane GDDKiA. 



Pisałem pismo o kontynuację budowy chodnika podczas gdy był budowany na terenie gm. 

Dobrcz. Odpowiedziano nam, że nie będzie dalszej budowy z braku środków.  

  

Składanie interpelacji: 

L. Balbuza-Walkowska-  złożyła interpelację o szczegółowe przedstawienie procedury 

wydania warunków zabudowy z uwzględnieniem „karty przedsięwzięcia”  i jaki wniosek 

został złożony, na budowę wieży w Niemczu, 

-    czy i jaki Wójt ma przygotowany projekt organizacyjny w przypadku likwidacji straży 

gminnej. Rozmawialiśmy o różnych formach, które wykonuje  straż gminna za mniejsze 

środki. Nie możemy zostawić społeczeństwa bez niczego. 

-  w celu poprawy bezpieczeństwa zmienić organizację ruchu w ten sposób, aby była 

możliwość tylko prawo skrętu  ul. Olszynki w ul. Słowackiego ze względu na  ostry zakręt  

i  bliskość ronda.  Należy zlikwidować linię przerwaną w obrębie ronda. 

A.Słysz- złożył interpelację, aby dokonać przeglądu oznakowania dróg. Jest wiele absurdów 

np. na  ul. Słonecznej jest, ograniczenie prędkości do 40 km/h. Natomiast na ul. Jastrzębiej w 

Żołędowie  raz jest 50 km/h, a raz 60 km/h. Ograniczenie do 60 km/h jest przy przedszkolu. 

Dalej ul. Krakowska jest obecnie 70 km/h, myślę, że będzie zmiana po zakończeniu budowy.  

Zapytania do radnych powiatowych: 

M. Zielińska- zapytała o etap prac związanych z budową chodnika przy ul. Centralnej. 

St. Mikulski – przy ul. Leszczynowej po ściętym drzewie pozostały gałęzie oraz pozostał 

pień. 

L. Wróblewska- zgłaszałam fakt rozbitego lustra, które nadal ni jest wymienione, na 

skrzyżowaniu ulic: Leśnej i Centralnej. Ul. Centralna nie jest posprzątana leży pozimowy 

piasek, liście i gałęzie.   

I.Kraszkiewicz-  radni powiatowi powinni wystąpić z inicjatywą i przekazać nam  drogi 

powiatowe w zarząd. 

K. Cichański –  powiat wydał pozwolenie na wykonanie przyłącza kanalizacyjnego w okresie 

zimowym.  Chodnik nie został przywrócony do stanu pierwotnego.  

J. Magiera –  na ul. Bożenkowskiej na wysokości ul. Zdroje naprawić chodnik. 

K. Lachowska – na ul. Bydgoskiej załatać dziury.  

Radny Powiatowy L. Kuziak: 

- 29 kwietnia br. odbędzie się przegląd dróg powiatowych w każdym sołectwie z udziałem 

sołtysów z poszczególnych sołectw, 

- starostwo powiatowe będzie propagowało marsz Nornic Walking i planowane są zawody 

 w poszczególnych sołectwach, 

-   Starosta rozmawiał z Komendantem Policji i decyzja likwidacji posterunku policji  

w Osielsku  jest nieodwołalna. W związku z tym  złożyłem wniosek i Komendant Policji 

zostanie poproszony na posiedzenie komisji rady powiatu. Poprzedni Komendant obiecał, że 

posterunek w Osielsku pozostanie. 

-na budowę chodnika w Osielsku przy ul. Centralnej jest wykonywany projekt. Utrzymanie 

porządku i czystości leży w gestii gminy.   

Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/21/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na rok bieżący. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 
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Uchwała Nr III/22/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udział 

gminy Osielsko w realizacji projektu pn. „Infostrada Kujaw i Pomorza”. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/23/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Osielsko na lata 2013-2015. Uchwała w drodze głosowania 

została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/24/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia nazw ulic. Uchwała 

w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/25/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/4/2013 

Rady Gminy Osielsko z dnia 29 stycznia 2013 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 

za zajęcie 1 m 
2
 pasa drogowego dróg gminnych na terenie gminy Osielsko. 

Wójt – zmiana dot. obniżenia stawki za zajęcie pasa drogowego o 50 % na rzecz Spółki 

Gazowniczej. 

 Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/26/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przeprowadzenia konsultacji  

z mieszkańcami odnośnie  likwidacji Straży Gminnej w Osielsku. 

A.Słysz – podpisałem się pod wnioskiem o przeprowadzenie konsultacji. Jednak po rozmowie 

z wyborcami będę głosował przeciw. Zapis uchwały i załącznika powinien być ujednolicony  

dot. wyrazów  Pan/Pani. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był następujący: 

za – 5 

przeciw – 7 

wstrzymał się – 1. 

Uchwała nie została podjęta. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali użytkowych  

w budynku położonym w Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/27/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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Sprawy organizacyjne rady: 

Przewodniczący obrad przypomniał radnym o upływającym terminie 30.04 br. składania 

oświadczeń majątkowych. Komisje złożyły plany pracy na rok bieżący. 

Ponadto, żeby podczas prac komisji przedyskutować temat ewentualnego przyjęcia na rzecz 

gminy dróg powiatowych. Mieszkańców nie interesuje w czyim zarządzie jest droga, ale żeby 

była przejezdna. Oczekujemy wsparcia ze strony radnych powiatowych. 

Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje:  

Wójt – jest wola Starosty, żeby zimowe utrzymanie dróg powiatowych przejęła gmina. Wiele 

z nich i tak my odśnieżaliśmy. Odśnieżarka z powiatu przyjeżdżała dopiero po południu 

 i w dodatku zasypywała odśnieżone już chodniki. W najbliższy wtorek odbędzie się 

spotkanie nt. inwestycji gdzie m.in. zostanie poruszony temat oznakowań dróg. Każdy 

zarządca drogi oznakowuje na podstawie projektu organizacyjnego ruchu. GZK zdiagnozuje  

zasadność oznakowania dróg, wspólnie ze wszystkimi zarządcami dróg. 

W sprawie wydanych warunków budowy wieży udzielę odpowiedzi na piśmie, na co radna 

składająca interpelację wyraziła zgodę. 

W przypadku likwidacji straży gminnej proponowane jest utworzenie Gminnego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego  – 4,5 etatu przy założeniu obsługi całodobowej. Na nasz 

monitoring składa się 8 kamer i planuje się  dalszy rozwój.  Jest słaby punkt tego rozwiązania, 

ponieważ osoby te nie będą mogły interweniować osobiście. Nie wiemy na ile będzie mobilna 

Policja. W pierwszej kolejności Policja interweniować będzie w Bydgoszczy, a dopiero 

później u nas. 

Od 2006 roku działa straży gminna i w pierwszej   fazie jej działalności były upomnienia.  

W ostatnich latach straż  wypożyczyła radar, ale wpływy z mandatów nie były duże. 

Kontrole administracyjne bez udziału służb mundurowych są trudne do przeprowadzenia,  

a będą musiały być prowadzone, chociażby mając na uwadze  nową ustawę śmieciową 

obwiązującą od 1 lipca br. Jeżeli chodzi o wałęsające się zwierzęta, to wywoziła straż gminna. 

Można zawrzeć umowę z firmą zewnętrzną, ale to są koszty. 

Obowiązki Centrum Zarządzania Kryzysowego mogłaby prowadzić straż gminna. 

 L. Balbuza-Walkowska- sam pomysł likwidacji straży gminnej nie wynika z niechęci do 

strażników lecz nie stać nas jej utrzymanie.  Interwencji, straż gminna nie prowadzi w soboty 

i niedziele. Gmina Białe Błota na własny koszt przygotowała budynek dla Policji i dlatego 

komisariat nie został tam zlikwidowany. 

Wójt – strażnicy nie pracują w soboty i niedziele z uwagi na małą obsadę etatową. W każdym 

projekcie budżetu gminy były  założenia o zwiększenie obsady etatowej.  

W latach ubiegłych dużo środków przekazywaliśmy na rzecz Policji jak np. zakup   

samochodu, radiostacji czy komputerów.  Komisariat dotychczas miał  siedzibę w naszych 

pomieszczeniach, płacili za ogrzewanie i energię elektryczną. Proponowałem Policji parter 

budynku Nr 9  w Osielsku ( mieliśmy zarezerwowaną kwotę 500.000 zł na remont). Nigdy na  

jakichkolwiek spotkaniach również ze Starostą  nie było mowy o likwidacji komisariatu  

w Osielsku. 

L. Balbuza-Walkowska- poprosiła o zestawienie kosztów w przypadku likwidacji straży,  

a powołania centrum gminnego, jakie koszty będą związane z obsługą przez firmy zewnętrzne 

np. wywóz zwierząt oraz obsługa imprez masowych itp. Wobec powyższych wyjaśnień 

jeżeli Wójt ma w postaci pisemnej, to poproszę na  piśmie.  

Wolne wnioski i zapytania: 

L. Wróblewska – na poboczu  ul. Leśnej są duże dziury zwłaszcza na jej zakrętach. Ponadto 

zjazd do ul. Zamczysko gałęzie zasłaniają znak stop.  

L. Balbuza-Walkowska- zapytała jak daleko zaawansowane są  prace w temacie inicjatyw 

lokalnych. 
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I. Kraszkiewicz- mogę spokojnie powiedzieć, że prace dot. likwidacji straży gminnej są w 

powijakach mimo czteromiesięcznego przygotowania. Rozmawiałem z gminami sąsiednimi,  

które nie mają straży gminnej temacie wyłapywania wałęsających się zwierząt. Gminy  

te mają podpisane umowy z firmami zewnętrznymi.  

Wójt – tak mamy podpisaną umowę z firma Animal patrol i płacimy za każde odwiezione 

zwierze do schroniska 120 zł. Nad  zakresem zadań, które mogą być realizowane poprzez 

inicjatywę lokalną pracujemy. 

Odnośnie wynagrodzeń - koszt opłacanego pracownika gminnego centrum będzie dużo niższy 

niż  wynagrodzenia  strażników. Na całoroczne wynagrodzenia strażników w budżecie jest 

kwota. 198.000 zł. 

J. Baumgart chcielibyśmy znać scenariusz realizacji zadań w przypadku gdyby funkcjonowała 

straż i gdy jej nie będzie oraz wszelkie koszty. 

B. Leszczyński przekazał wniosek od mieszkańca p. Gołaty, że na ul. Brzozowej  

w Żołędowie są dziury i wystają  kable. Zbadać sprawę i udzielić odpowiedzi p. Gołacie. 

J. Baumgart – ponowił prośbę do sołtysów o zorganizowanie sołeckich zawodów w marszu 

Nrdic Walking z zaproponowaniem i wyznaczeniem trasy. Pani dyrektor GOSiR jest chętna 

do współpracy i oczekuje propozycji. 

L. Kuziak – ul. Bałtycka nie ma chodnika, panuje tam duży ruch samochodów i trudno 

przejść pieszym. Na ul. Mickiewicza wykonać przejście dla pieszych. 

Przy ul. Leśnego Runa mieszkańcy zamierzają uporządkować lasek, do kogo mają się zwrócić 

bo samowolnie nic robić. 

Dnia 29 kwietnia służby drogowe starostwa będą sprawdzały stan dróg powiatowych na 

terenie naszej gminy.   

K. Cichański – zapytał o termin poddania pod obrady planu zagospodarowania Osielsko-

Niemcz, 

- stwierdził, że lustra drogowe ustawiane są prawie na każde żądanie mieszkańca, 

- kto powinien odśnieżać chodnik wzdłuż Szosy Gdańskiej w kierunku Bydgoszczy, 

- czy został ogłoszony przetarg na odbiór odpadów komunalnych. 

Wójt -  gotowy jest projekt budowy chodnika na  ulicę Bałtycką,   

 - odśnieżanie chodnika przy szosie Gdańskiej leży w gestii Dyrekcji Dróg Krajowych, ale 

pomimo tego gmina odśnieżała. Lustra  ustawiane są przez zarządcę danej drogi. Plan 

zagospodarowania Osielsko – Niemcz najprawdopodobniej będzie przekazany do rady 

jeszcze przed wakacjami. 

L. Balbuza-Walkowska – jak będzie wyglądał odbiór śmieci po 1 lipca 2013 r. 

Wójt – po rozstrzygnięciu przetargu mogę przekazać państwu szczegółowe informację. 

Od ul. Botanicznej w stronę północną są mpzp, w obrębie ul. Leśnej tereny wyglądają 

nieciekawie. Czym się gmina kieruje wykonując plany zagospodarowania. 

Wójt – plany zagospodarowania przestrzennego były  opracowywane głównie na wnioski 

właścicieli gruntów. 

A. Słysz- konary dwóch drzew utrudniają przejście chodnikiem  na ul. Bydgoskiej w 

Żołędowie przy skrzynkach na listy oraz suchy konar wisi nad chodnikiem za kościołem. Na 

ul. Koronowskiej też należy podciąć konary, które spadają po wymijaniu się dwóch 

samochodów ciężarowych. 

 
Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 


